
Piaþa ºemineelor - orientatã
cãtre soluþii de încãlzire
eficiente ºi ecologice

(Interviu cu Eugen Gaftoi, reprezentantul Gaftos)

Reporter: Cum a evoluat piaþa
pe care activaþi?

Eugen Gaftoi: În ultimii doi ani,
piaþa ºemineelor din România a
înregistrat o evoluþie fluctuantã,
cu o uºoarã scãdere în 2024 com-
parativ cu 2022. Dupã perioada

pandemiei, când cererea pentru
ºeminee era în creºtere pe fondul
interesului sporit pentru confor-
tul locuinþelor, 2024 a adus o
temperare a acestui avânt. În
contextul creºterii costurilor
energiei ºi materialelor de con-

strucþii, consumatorii au devenit
mult mai atenþi la eficienþa pro-
duselor pe care le achiziþioneazã.

Astfel, tendinþa generalã a pie-
þei a fost de orientare cãtre solu-
þii de încãlzire mai eficiente ºi
ecologice.

Un alt aspect important este
creºterea pieþei pentru ºeminee
electrice, care au câºtigat popu-
laritate datoritã versatilitãþii, co-
sturilor de întreþinere mai mici ºi
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Piaþa ºemineelor se orienteazã cãtre soluþii de încãlzire eficiente ºi
ecologice, ne-a spus Eugen Gaftoi, reprezentantul Gaftos, în cadrul
unui interviu. Conform acestuia, un aspect important este creºterea
pieþei pentru ºeminee electrice, care au câºtigat popularitate datori-
tã versatilitãþii, costurilor de întreþinere mai mici ºi posibilitãþii de a fi

util izate în locuinþe care nu permit instalarea unor soluþii
tradiþionale.
În acelaºi timp, ºemineele pe gaz au înregistrat o scãdere notabilã, fiind
afectate atât de creºterea costurilor cu gazul, cât ºi de preferinþele con-
sumatorilor pentru alternative mai prietenoase cu mediul.
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posibilitãþii de a fi utilizate în lo-
cuinþe care nu permit instalarea
unor soluþii tradiþionale.

Pe de altã parte, ºemineele pe
gaz au înregistrat o scãdere no-
tabilã, fiind afectate atât de
creºterea costurilor cu gazul, cât
ºi de preferinþele consumatori-
lor pentru alternative mai prie-
tenoase cu mediul.

Reporter: Ce lipsuri are acest
domeniu ºi care consideraþi cã
sunt perspectivele acestuia?

Eugen Gaftoi: Una dintre pro-
vocãrile pieþei de ºeminee din
România este accesibilitatea re-
dusã la tehnologiile avansate, în
principal din cauza preþurilor ri-
dicate. Deºi existã un interes tot
mai mare pentru soluþii moder-
ne, cum ar fi ºemineele inteli-
gente, care oferã automatizarea
funcþionãrii sau ºemineele eco-
logice cu emisii reduse de noxe,
aceste produse rãmân inaccesi-
bile pentru o mare parte din
consumatori din cauza costuri-

lor ridicate de achiziþie ºi instala-
re.

Tehnologiile avansate, deºi
oferã beneficii pe termen lung
prin eficienþã energeticã ºi dura-
bilitate, implicã o investiþie ini-
þialã substanþialã, ceea ce de-
scurajeazã multe familii sau pro-
prietari de locuinþe sã le adopte.
Aceastã situaþie afecteazã dez-
voltarea pieþei, limitând extin-
derea accesului la soluþii inova-
toare ºi ecologice.

Reporter: Cum apreciaþi com-
petiþia din sector?

Eugen Gaftoi: Concurenþa în
sectorul ºemineelor din Rom-
ânia a devenit tot mai acerbã, în
special pe fondul unei pieþe
aflate în uºoarã scãdere compa-
rativ cu perioada de dupã pan-
demie. În timpul pandemiei,
piaþa ºemineelor a cunoscut o
creºtere semnificativã, deoarece
oamenii au investit în confortul
locuinþelor lor. Acest val de dez-
voltare a atras un numãr consi-
derabil de noi furnizori care au
intrat pe piaþã, încercând sã ca-

pitalizeze pe aceastã cerere cre-
scutã.

Cu toate acestea, pe mãsurã ce
cererea a început sã scadã în ul-
timii ani, competiþia între furni-
zori s-a intensificat. Firmele, atât
producãtori locali, cât ºi impor-
tatori, se luptã acum sã câºtige
clienþi într-un mediu în care
consumatorii sunt mai selectivi
ºi mai concentraþi pe soluþii efi-
ciente ºi accesibile. Aceastã su-
prasaturare a pieþei face ca fur-
nizorii sã fie nevoiþi sã reducã
preþurile, sã îmbunãtãþeascã
serviciile sau sã inoveze pentru
a rãmâne competitivi, ceea ce
accentueazã ºi mai mult concu-
renþa.

Astfel, deºi piaþa ºemineelor
nu mai creºte în acelaºi ritm,
competiþia rãmâne acerbã dato-
ritã numãrului mare de jucãtori
care au intrat în domeniu în pe-
rioada de dezvoltare rapidã din
timpul pandemiei.

Reporter: Ce investiþii derulaþi
acum pe piaþa de profil?

Eugen Gaftoi: În prezent, in-

vestiþiile noastre pe piaþa de
profil se concentreazã pe creºte-
rea vânzãrilor de ºeminee elec-
trice ºi a ºemineelor pe lemne
eficiente din punct de vedere
energetic.

În ceea ce priveºte ºemineele
electrice, vedem o cerere mai
mare din partea consumatorilor
urbani care cautã soluþii practi-
ce ºi uºor de instalat, fãrã nece-
sitatea unor lucrãri complexe.
Colaborãm în acest sens cu pro-
ducãtorul britanic British Fires,
fiind unic importator în Rom-
ânia al ºemineelor electrice
high-end din Marea Britanie.
Aceste produse se remarcã prin
calitate superioarã, versatilitate
de instalare, design modern,
fiind dotate cu tehnologie LED a
flãcãrilor premiatã, care imitã
perfect arderea lemnului ºi au
un sistem de încãlzire discret Air
Curtain, oferind o atmosferã cãl-
duroasã ºi primitoare ºi un de-
sign special întregii locuinþe.
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În acelaºi timp, investim în
promovarea ºemineelor pe lem-
ne cu eficienþã energeticã ridi-
catã. Aceste soluþii sunt tot mai
cãutate de cãtre consumatorii
care doresc sã îmbine tradiþia cu
tehnologia modernã, benefi-
ciind de performanþe ridicate ºi
costuri de operare reduse pe
termen lung.

Reporter: Cu ce produse noi
veniþi în acest an?

Eugen Gaftoi: Am introdus în
portofoliu o serie de produse
noi ºi complementare care au
rolul de a spori eficienþa ºemi-
neelor ºi confortul locuinþelor.

1. Senzorul de calitate a aeru-
lui Fybra Home - Un produs ino-
vator care monitorizeazã calita-
tea aerului din casã ºi optimize-
azã utilizarea ºemineului, asi-
gurând un mediu sãnãtos ºi
confortabil. Fybra Home mãsoa-
rã nivelul de CO2, umiditatea ºi
compuºii organici volatili (VOC)
din aer ºi sugereazã deschiderea
ferestrelor atunci când este ne-
cesar, reducând astfel consumul
de energie ºi îmbunãtãþind cali-
tatea vieþii. Este o soluþie idealã

pentru a combina confortul
unui ºemineu cu un aer curat ºi
sãnãtos în locuinþã.

2. Plãci radiante Stabica - con-
cepute pentru a spori eficienþa
termicã a ºemineelor. Aceste
plãci sunt un sistem inovator ºi
ecologic care permite distribui-
rea eficientã a cãldurii în încãpe-
re, prin radiaþie naturalã, sãnã-
toasã ºi economicã. Acestea
sunt ideale pentru cei care îºi
doresc un ºemineu cu perfor-
manþã energeticã superiorã.

Reporter: Care sunt tendinþe-
le în domeniu?

Eugen Gaftoi: Tendinþele din
sectorul ºemineelor pentru
2024 reflectã o orientare puter-
nicã spre sustenabilitate, efi-
cienþã energeticã ºi soluþii per-
sonalizate. Una dintre direcþiile
majore este integrarea ºeminee-
lor în clãdiri verzi, care pun ac-
cent pe consumul redus de
energie ºi utilizarea resurselor
regenerabile. Acest lucru core-
spunde cerinþelor tot mai mari
pentru locuinþe eficiente din
punct de vedere energetic ºi ne-
voii de a reduce emisiile de car-
bon.

De asemenea, se observã o

creºtere a cererii pentru ºemi-
nee inteligente, controlate digi-
tal, care oferã utilizatorilor mai
mult confort ºi flexibilitate.

Deasemenea, designul ºemi-
neelor devine din ce în ce mai
important, consumatorii pre-
ferând produse care îmbinã fun-
cþionalitatea cu estetica deose-
bitã. ªemineele devin astfel nu
doar surse de cãldurã, ci ºi ele-
mente centrale de design inte-
rior, atrãgând clienþi din seg-
mentul premium care cautã per-
sonalizare ºi exclusivitate.

Aceste tendinþe sunt susþinute
de piata imobiliarã din România,
unde proiectele rezidenþiale efi-
ciente energetic ºi sustenabile
joacã un rol din ce în ce mai im-
portant.

Reporter: Ce strategie abor-
daþi pentru ca produsele sã
îndeplineascã actualele condiþii
de mediu?

Eugen Gaftoi: Strategia noa-
strã pentru a ne asigura cã pro-
dusele respectã actualele condi-
þii de mediu se bazeazã pe cola-
borãri strategice cu producãtori
care respectã cele mai stricte
norme de mediu din Europa.

În acest sens, ne mândrim cu

faptul cã suntem reprezentanþi
în România ai Romotop, cel mai
mare producãtor de sobe ºi fo-
care de ºeminee pe lemne. Ro-
motop este unul dintre puþinii
producãtori de focare ºi sobe
certificate în toatã Europa, in-
clusiv în þãri cu reglementãri de
mediu foarte stricte, cum ar fi
Austria ºi Germania. Aceste cer-
tificãri demonstreazã cã produ-
sele lor respectã cele mai înalte
standarde în ceea ce priveºte
emisiile reduse de noxe ºi efi-
cienþa energeticã.

Prin colaborarea cu astfel de
parteneri, ne asigurãm cã pro-
dusele noastre sunt conforme
cu reglementãrile internaþiona-
le ºi contribuie la un mediu mai
curat, fãrã a face compromisuri
în ceea ce priveºte calitatea sau
performanþa. De asemenea,
aducem pe piaþã produse de la
producãtori de top, care utilize-
azã tehnologii avansate, cum ar
fi senzorii de calitate a aerului ºi
plãcile radiante, pentru a maxi-
miza eficienþa ºi sustenabilita-
tea sistemelor de încãlzire pe
care le oferim. Aceste soluþii ino-
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vatoare ne permit sã rãspun-
dem cerinþelor de mediu actua-
le ºi sã oferim clienþilor noºtri
cele mai performante produse
disponibile.

Reporter: Din ce zone vine ce-
rerea cu preponderenþã?

Eugen Gaftoi: Cererea pentru
ºeminee în România provine cu
preponderenþã din marile oraºe
ºi zonele periurbane, unde ten-
dinþa de dezvoltare rezidenþialã
este în creºtere. Oraºe precum
Bucureºti, Cluj-Napoca, ºi Braºov
sunt în fruntea listei, fiind recu-
noscute pentru creºterea con-
stantã a cererii pe piaþa imobilia-
rã, ceea ce atrage implicit intere-
sul pentru soluþii eficiente de
încãlzire, cum sunt ºemineele.

Totodatã, cererea este ridicatã
ºi din zonele periurbane ale al-
tor oraºe mari, unde locuinþele
mai spaþioase ºi cu grãdini sunt
preferate de familii, acestea
fiind adesea echipate cu ºemi-
nee ca element central de de-

sign ºi confort
Reporter: Cu ce cifrã de aface-

ri aþi încheiat primul semestru al
acestui an ºi ce estimaþi pentru
întreg anul în curs?

Eugen Gaftoi: În primul seme-
stru al acestui an, cifra noastrã
de afaceri a fost cu 15% mai
micã faþã de aceeaºi perioadã a
anului trecut, ca urmare a condi-
þiilor economice dificile. Totuºi,
pentru a doua jumãtate a anu-
lui, estimãm o redresare datori-
tã intensificãrii cererii în perioa-
da de toamnã ºi implementãrii
de noi strategii de vânzare. Spe-
rãm sã recuperãm în totalitate
declinul din prima parte a anului
ºi sã încheiem anul cu rezultate
pozitive.

Reporter: Ce strategie aþi abor-
dat pentru a depãºi dificultãþile
macro-economice pe care le tra-
versãm - inflaþie mare, dobânzi
crescute, crize energetice?

Eugen Gaftoi: Pentru a face
faþã provocãrilor economice ac-
tuale, am adoptat o strategie di-
versificatã care include mai mul-

te direcþii. În primul rând, ne
concentrãm pe optimizarea co-
sturilor operaþionale, revizuind
procesele interne ºi eficien-
tizând activitãþile pentru a redu-
ce cheltuielile.

Ne-am concentrat, totodatã,
pe consolidarea relaþiilor cu par-
tenerii ºi clienþii, menþinând o
comunicare deschisã ºi oferind
soluþii personalizate pentru a rã-
spunde nevoilor lor specifice.
Astfel, ne asigurãm cã, în perioa-
dele de incertitudine, suntem
alãturi de clienþi ºi parteneri cu
soluþii adaptate situaþiei.

Reporter: În ce mod vã afecte-
azã activitatea situaþia geo-poli-

ticã din zonã?
E u g e n G a f t o i : S i tuaþ i a

geo-politicã din regiune nu ne
influenþeazã activitatea în mod
direct. Pânã în prezent, nu am
avut contracte de pierdute sau
întrerupte din cauza contextului
geo-politic. Ne menþinem ope-
raþiunile în siguranþã ºi avem re-
laþii solide cu partenerii noºtri
internaþionali, continuând sã ne
desfãºurãm activitatea fãrã per-
turbãri majore.

Reporter: Mulþumesc!

Amenajãri
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"Tendinþele din sectorul ºemineelor pentru 2024
reflectã o orientare puternicã spre
sustenabilitate, eficienþã energeticã ºi soluþii
personalizate. Una dintre direcþiile majore este
integrarea ºemineelor în clãdiri verzi, care pun
accent pe consumul redus de energie ºi
utilizarea resurselor regenerabile."


